

Standard & Poor's Affirms Bahrain's Rating at 'BB+' with a Stable Outlook

Standard & Poor's, a global credit rating agency, affirmed Bahrain's sovereign rating, in both foreign and local currencies, in the long and short term, at "BB+" with a "stable" outlook. The Bahraini government is expected to continue implementing measures to reduce the budget deficit.

S&P said spending pressures and low oil revenues led to a sharp widening of Bahrain's fiscal deficit to 5 percent of GDP in 2023. She revealed that the fiscal deficit reached last year is largely due to the environment of high interest rates, the social support program, and the upward adjustment in inflationary allowances for retirees that will continue until 2024.

The agency forecast a broader fiscal deficit of 4.4 percent of GDP on average over 2024-2027, compared to 3.8 percent in the agency's previous review.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



ستاندرد أند بورز تثبت تصنيف البحرين عند «بي بي+» مع نظرة مستقبلية مستقرة

تُبنت وكالة «ستاندرد أند بورز» العالمية للتصنيف الائتماني تصنيفها السيادي للبحرين، بالعملتين الأجنبية والمحلية، على المدين الطويل والقصير، عند «بي بي+» مع نظرة مستقبلية «مستقرة». متوقعة أن تستمر الحكومة البحرينية في تنفيذ الإجراءات لخفض عجز الموازنة.

وبيّنت «ستاندرد أند بورز»، أنّ ضغوط الإنفاق وانخفاض عائدات النفط أدت إلى اتساع حاد للعجز المالي في البحرين، إلى 5 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي في عام 2023. وكشفت عن أنّ ما بلغه العجز المالي في العام الماضي يعود إلى حد كبير إلى بيئة أسعار الفائدة المرتفعة، وبرنامج الدعم الاجتماعي، والتعديل التصاعدي في العلاوات التضخمية للمتقاعدين التي ستستمر حتى عام 2024.

وتوقعت الوكالة عجزاً مالياً أوسع بنسبة 4.4 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي في المتوسط خلال الفترة 2024-2027، مقارنة بنسبة 3.8 في المئة في مراجعة الوكالة السابقة.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

Moody's Gives Saudi Arabia 'A1' Rating with a Positive Outlook

Moody's has given Saudi Arabia an A1 rating with a positive outlook, reflecting reforms and investments in several non-oil sectors.

In its credit report to Saudi Arabia, the agency noted that the Kingdom's rating came due to its tangible progress in comprehensive reforms since 2016, and the effectiveness of its fiscal and macroeconomic policy, which was supportive of the sustainability of economic diversification.

Moody's predicted that the continued implementation of various large projects in Saudi Arabia will support the growth of non-oil real GDP, as they are characterized by accuracy and exemplary design and marketing in specific stages, which enhances their effectiveness and facilitates their implementation.

The report touched on the country's growing economy, the government's efforts in institutional development and improving policy effectiveness, the Kingdom's strong financial position, and large foreign exchange reserves.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

موديز تمنح السعودية تصنيفاً «إيه 1» مع نظرة مستقبلية إيجابية

منحت وكالة «موديز» للتصنيف الائتماني، تصنيف «إيه 1» للمملكة العربية السعودية، مع نظرة مستقبلية إيجابية، وذلك انعكاساً للإصلاحات والاستثمارات في عدد من القطاعات غير النفطية.

ونوّهت الوكالة في تقريرها الائتماني للسعودية، أن تصنيف المملكة جاء نظراً لما حققته من تقدم ملموس في الإصلاحات الشاملة منذ عام 2016، وفاعلية سياستها المالية وسياسة اقتصادها الكلي، التي كانت داعمة لاستدامة التنوع الاقتصادي.

وتوقعت «موديز» أن استمرار تنفيذ المشاريع الكبيرة المتنوعة في السعودية سيدعم نمو الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي غير النفطي؛ إذ تتميز بدقة ونموذجية تصميمها وتسويقها على مراحل محددة، مما يعزز فاعليتها ويسهل تنفيذها.

وتطرق التقرير إلى اقتصاد البلاد المتنامي، وجهود الحكومة في التطوير المؤسسي وتحسين فاعلية السياسات، ومركز المملكة المالي القوي والاحتياطات الكبيرة من العملات الأجنبية.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)



900,000 Additional Jobs in Egypt's New Economic

Development Plan

The Minister of Planning and Economic Development, Dr. Hala Al-Saeed, revealed that the economic and social development plan for the new fiscal year 2024-2024 aims to provide about 900,000 additional job opportunities in various commodity and service sectors, allowing to raise the participation rate in economic activity and reduce the unemployment rate.

During the presentation of the draft economic and social development plan to the Senate, she pointed out that "efforts to achieve sustainable development revolve around three main goals, integrated in their basic dimensions and elements, namely achieving sustainable economic growth and maintaining high levels of employment with unemployment rates to a minimum."

The Minister of Planning and Economic Development explained that "the plan also aims to provide a comprehensive social umbrella for all members of society, and to achieve protection, especially for low-income groups."

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

900 ألف فرصة عمل إضافية في خطة التنمية الاقتصادية

الهضبة الجديدة

كشفت وزيرة التخطيط والتنمية الاقتصادية الدكتورة هالة السعيد، عن أنّ خطة التنمية الاقتصادية والاجتماعية للعام المالي الجديد 2024-2024، تستهدف توفير نحو 900 ألف فرصة عمل إضافية في مختلف القطاعات السلعية والخدمية، بما يسمح برفع نسبة المشاركة في النشاط الاقتصادي وحفّض معدل البطالة.

ولفتت خلال عرض مشروع خطة التنمية الاقتصادية والاجتماعية أمام مجلس الشيوخ، إلى أنّ "الجهود الرامية لتحقيق التنمية المستدامة تدور حول ثلاثة أهداف رئيسية، تتكامل في أبعادها وعناصرها الأساسية، تتمثل في تحقيق نمو اقتصادي مستدام، والحفاظ على مستويات تشغيل مرتفعة تتحسر معها معدلات البطالة لأدنى حد ممكن".

وأوضحت وزيرة التخطيط والتنمية الاقتصادية أنّ "الخطة تستهدف أيضاً توفير مظلة اجتماعية شاملة لكل أفراد المجتمع، وتحقيق الحماية، وخاصة للفئات منخفضة الدخل".

المصدر (صحيفة الخليج الاماراتية، بتصرف)

Libya: Salaries Account For 82% of Public Spending

Central Bank of Libya data showed that salaries accounted for 82 percent of total public spending during the first four months of 2024. The total state expenditure is 26 billion dinars (USD 4.84 dinars).

Foreign exchange earnings in the first four months of this year amounted to \$6.4 billion, including \$944 million in oil royalties. Total outstanding uses and liabilities in foreign exchange amounted to \$13.8 billion.

The World Bank predicted that the Libyan economy will grow by between 4.8 and 5.8 percent in 2024, assuming political stability and the continuation of oil production in general, where the oil and gas sector accounted for 60 percent of GDP.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)

ليبيا: الرواتب تستحوذ على 82% من الإنفاق العام

أظهرت بيانات مصرف ليبيا المركزي استحوذ الرواتب على 82 في المئة من إجمالي الإنفاق العام خلال الأشهر الأربعة الأولى من العام 2024. فيما يبلغ الإنفاق الإجمالي للدولة 26 مليار دينار (الدولار 4.84 دنانير).

وبلغت الإيرادات من النقد الأجنبي خلال الأشهر الأربعة الأولى من العام الحالي 6.4 مليارات دولار منها 944 مليون دولار إتاوات نفطية. وبلغ إجمالي الاستخدامات والالتزامات القائمة بالنقد الأجنبي 13.8 مليار دولار.

وتوقع البنك الدولي نمو الاقتصاد الليبي بنسبة تتراوح بين 4.8 و5.8 في المئة عام 2024

على افتراض تحقيق الاستقرار السياسي واستمرار الإنتاج النفطي على حاله بشكل عام، حيث مثل قطاع النفط والغاز 60 في المائة من الناتج المحلي الإجمالي.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)

IMF Pessimistic About Slow Restoration of Lebanese

Economy

In its latest assessment, the International Monetary Fund (IMF) expressed pessimism about the slow pace of restoring the Lebanese economy, in light of the stalemate of reforms that, if implemented as required, will help keep the country out of chronic problems. The IMF noted that the economic reforms, implemented by the Lebanese Ministry of Finance and the Central Bank, are insufficient to help pull the country out of its economic crisis.

Ernesto Ramirez Rigo, head of the IMF mission visiting Lebanon, said: "The ongoing refugee crisis in Lebanon, the fighting with Israel on its southern border, and the spillover of the war in Gaza are exacerbating the already dire economic situation."

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)

صندوق النقد وبتشائم من ببطء ترميم الاقتصاد اللبناني

أبدى صندوق النقد الدولي في أحدث تقييماته تشاؤماً من بطء مسار ترميم الاقتصاد اللبناني، في ظل جمود الإصلاحات التي ستساعد في حال تم تنفيذها على النحو المطلوب من إبعاد البلد من دائرة المشاكل المزمنة. وتوّه صندوق النقد إلى أنّ الإصلاحات الاقتصادية، التي نفذتها وزارة المالية اللبنانية والبنك المركزي، غير كافية للمساعدة في انتشال البلاد من أزمتها الاقتصادية.

وأوضح رئيس بعثة الصندوق التي تزور لبنان إرنستو راميريز ريغو، أنّ "أزمة

اللاجئين المستمرة في لبنان والقتال مع إسرائيل على حدوده الجنوبية وتسرب تبعات الحرب في غزة تؤدي إلى تفاقم الوضع الاقتصادي المتردي بالفعل".

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)



Kuwait is One of the Most Generous Countries in the World in Social Spending... with 13.88 Billion Dinars

Data prepared by the General Secretariat of the Supreme Council for Planning and Development in Kuwait in cooperation with the United Nations Economic and Social Commission for Western Asia (ESCWA) showed that Kuwait is among the most generous countries in the world in social spending, with a value of about 13.88 billion dinars for the fiscal year 2023/2024, constituting about 52.83 percent of the total budget estimated at 26.27 billion.

The volume of public social spending during the fiscal year 2023/2024 constituted about 28.3 percent of GDP, which is a very advanced percentage compared to countries with high levels of public social spending as a percentage of GDP, as it reached in Denmark, according to the latest figures of UN-ESCWA, to 28.3 percent, which is the same level as Kuwait, while it reached in Germany 25.9 percent, Sweden at 25.5 percent, and Norway at 25.3 percent, and thus Kuwait is considered Among the world's most generous in social spending.

Source (Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited)



الكويت من أكثر دول العالم سخاء في الإنفاق الاجتماعي... بـ 13.88 مليار دينار

أظهرت بيانات أعدتها الأمانة العامة للمجلس الأعلى للتخطيط والتنمية في الكويت بالتعاون مع لجنة الأمم المتحدة الاقتصادية والاجتماعية لغربي آسيا (الإسكوا)، أن الكويت بين أكثر دول العالم كرمًا في الإنفاق الاجتماعي، بقيمة بلغت السنة المالية 2023/2024 نحو 13.88 مليار دينار، تشكل نحو 52.83 في المئة من إجمالي الميزانية المقدرة بـ 26.27 مليار.

وشكل حجم الإنفاق الاجتماعي العام خلال السنة المالية 2024/2023 نحو 28.3 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي، وهي نسبة متقدمة جداً مقارنة مع البلدان ذات المستويات المرتفعة في الإنفاق الاجتماعي العام كنسبة مئوية من الناتج المحلي الإجمالي إذ وصل في الدنمارك، وفقاً لأخر أرقام «الإسكوا» إلى 28.3 في المئة وهي نفس مستوى الكويت، في حين بلغت في ألمانيا 25.9 في المئة، والسويد عند 25.5 في المئة، والنرويج عند 25.3 في المئة، وبهذا تعتبر الكويت بين الأسخى على مستوى العالم بالإنفاق الاجتماعي.

المصدر (صحيفة الراي الكويتية، بتصرف)

Inflation Increases in Oman

The inflation rate in the Sultanate of Oman increased in April by 0.4% compared to the same month of 2023, according to the price index data in the Sultanate of Oman issued by the National Center for Statistics and Information.

The data showed that the prices of various personal goods and services groups increased by 2%. 4 percent, food and non-alcoholic beverages by 2.8 percent, tobacco by 2.4 percent, culture and entertainment by 0.4 percent, restaurants and hotels by 0.3 percent, clothing and footwear by 0.2 percent. On the other hand, the prices of transport groups decreased by 3 percent, education by 0.4 percent, furniture and equipment Household equipment and regular maintenance of houses by 0.2 percent and communications by 0.2 percent.

Source (Al-Raya Qatari Newspaper, Edited)

ارتفاع التضخم بسلطنة عُمان

ارتفع معدل التضخم بسلطنة عُمان في شهر أبريل الماضي، بنسبة 0.4 في المئة، مقارنةً بالشهر المماثل من عام 2023، وفق ما أظهرت بيانات الأرقام القياسية للأسعار بسلطنة عُمان الصادرة عن المركز الوطني للإحصاء والمعلومات.

وأظهرت البيانات، إلى ارتفاع أسعار مجموعات السلع الشخصية المتنوعة والخدمات بنسبة 2.4 في المئة والمواد الغذائية والمشروبات غير الكحولية بـ 2.8 في المئة والتبغ بـ 2.4 في المئة والثقافة والترفيه بـ 0.4 في المئة ومجموعة المطاعم والفنادق بنسبة 0.3 في المئة ومجموعة الملابس والأحذية بـ 0.2 في المئة. في المقابل انخفضت أسعار مجموعات النقل بنسبة 3 في المئة والتعليم بـ 0.4 في المئة والأثاث والتجهيزات والمعدات المنزلية وأعمال الصيانة الاعتيادية للبيوت بـ 0.2 في المئة والاتصالات بنسبة 0.2 في المئة.

المصدر (صحيفة الراية القطرية، بتصرف)

